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§ 107 Dnr 2020-00321 040 

 

Beslut om ramverk för samhällsinvesteringar 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta förslaget om ramverk för 
samhällsinvesteringar i Alvesta kommun.  

Sammanfattning 
I kommunens Mål & budget och verksamhetsplan för kommunstyrelsen 2020 finns 
ett uppdrag att ta fram ett ramverk för ”samhällsinvesteringar”. Uppdraget är 
kopplat till ett mål i planen. Under rubriken hållbar tillväxt i verksamhetsplanen 
finns målet att Alvesta kommun ska ge näringslivet bästa möjliga förutsättningar för 
att etablera, utvecklas och växa i hela kommunen. Detta skapar även förutsättning 
för att fler medborgare ska bli självförsörjande.  

Målbeskrivningen fortsätter med: För att klara framtidens välfärdsuppdrag ska vi 
ständigt sträva efter förbättringar och bästa möjliga resursutnyttjande i 
demokratisk dialog med invånare, företagare och besökare. Verksamhetsplanen 
anger att ett ramverk för att möjliggöra samhällsinvesteringar tas fram av 
kommunledningsstaben.  

En definition av samhällsinvesteringar 

Vad som mer precist avses med ”samhällsinvesteringar” är ännu inte definierat för 
Alvesta kommun. En utgångspunkt som är naturlig i en första avgränsning av 
samhällsinvesteringar är de investeringar där kommunen finansierar helt själv eller 
genom att ge bidrag och har rådighet eller kontroll över. Rent generellt kan man 
påstå att nästan alla kommunala investeringar – skolor, byggnader, vattenledningar, 
sportanläggningar m.m. - är samhällsinvesteringar. Sen finns kategorin där 
kommunen eller ett kommunalägt bolag är med och medfinansierar en investering 
eller satsning med bidrag, som hos kommunen/bolaget då blir det en kostnad 
direkt, som inte kan skrivas av över tid.  

En bakgrund till diskussion om samhällsinvesteringar är att samhällets olika sektorer 
offentligt-privat-ideellt allt mer blandas, och ideell sektors roll blir allt viktigare och 
ofta sätter tonen då samhällsfrågor diskuteras. Det finns en potential att få större 
utväxling genom föreningsarbetet och att föreningar ”kan få andra goda stöd”. 
Möjligheten att använda pengar från bolagen istället för att ”skatta bort pengar” 
kan vara en väg. Vanligtvis blir den nu aktuella typen av bidrag till 
samhällsinvesteringar i bolagen bedömd av skattemyndigheten som ej giltig 
omsättning och avdragsgill kostnad. 

För spåret om samhällsinvesteringar genom medfinansiering för kommunen finns 
exempelvis: 

• Statlig infrastruktur, speciallagstiftning finns där en variant på avskrivning 
kan tillämpas 
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• Bidrag till föreningar/organisationer via framförallt kultur & 
fritidsförvaltningen 

• Särskilt bidrag till föreningsinvesteringar exempelvis konstgräsplan, lekpark, 
skatepark 

• Bredband, både utvecklingsprojekt luftburet och fiberutbyggnad 

Ramverk för samhällsinvesteringar 

Alvesta kommun och dess bolag kan besluta om den speciella kategorin 
samhällsinvesteringar genom medfinansiering enligt punkterna ovan. 
Dotterbolagen i koncernen Alvesta Kommunföretag får göra det efter beslut och 
uppdrag från moderbolaget Alvesta Kommunföretag.  

Investeringar genom medfinansiering ska vara sådana som är utanför den primära 
verksamheten för kommunen/bolagen men är bra för samhället och ger 
samhällsnytta/social nytta 

Samhällsinvesteringen innebär en kostnad aktuellt år, inte en utgift som kan skrivas 
av flerårigt 

Avtal ska upprättas med mottagaren om syfte, förväntad motprestation, 
redovisning av underlag för utbetalning, vad som händer om investeringsprojektet 
försenas, inte blir av etc. 

Vid strategiska och principiella beslut samt transaktioner över vissa belopp hos 
bolagen gäller beslutsfördelning enligt generellt ägardirektiv och specifika 
ägardirektiv för respektive bolag.   

Yrkanden 
1. Per Ribacke (S) och Claudia yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

2. Jan Franzén (AA) yrkar avslag på ärendet.   

Beslutsgång 
 Ordföranden frågar fullmäktige om det är rätt uppfattat att fullmäktige har två 
förslag att ta ställning till; kommunstyrelsens förslag och Jan Franzéns (AA) 
avslagsyrkande.  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner via acklamation att 
kommunfullmäktige har beslutat enligt kommunstyrelsens förslag.  

Bilagor 
Kommunstyrelsens beslut 2020-10-06 § 150 

Arbetsutskottets beslut 2020-09-22 § 110 

Tjänsteskrivelse från kommunledningsförvaltningen,  

Beslutet skickas till 
Kanslichef 
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